
Protokół Nr V/2016 z V Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 kwietnia 2016 roku 
 
 

Lubawka, 2016.04.28 
 
 

Protokół Nr V/2016 
z V Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 28 kwietnia 2016 roku 
w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19 

 
 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 do godz. 1720 
Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad V sesji 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady V sesji. 
Poinformowała, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie  prawomocnych decyzji. Następnie przywitała Burmistrza, 
Zastępcę Burmistrza, kierowników Referatów Urzędu Miasta i jednostek 
organizacyjnych radcę prawnego UM, radnych powiatowych. Przywitała 
również przedstawicieli mediów, prasy, a także gospodarzy sesji radnych. Lista 
obecności radnych  stanowi  załącznik  nr 1, a lista obecności zaproszonych 
gości załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś wnioski. Uwag i wniosków nie 
zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło wnioskowała o następujące zmiany 
w porządku obrad: 
§ wycofanie z punktu 10 obrad  podpunktu c) „uchwały  w sprawie nadania 

statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Lubawce”, 
§ wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10 podpunktu c) „uchwała 

w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego”, 

§ zmianę tytułu uchwały w punkcie 10 podpunkcie e) w sprawie „ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej” na „ ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 
na realizację zadań z zakresu zieleni gminnej”. 

Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
12 radnych 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
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Zatwierdzony porządek sesji:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6.  Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7.  Powiatowy Urząd Pracy w Kamiennej Górze- informacja na temat 

problematyki dotyczącej bezrobocia oraz zatrudnienia na terenie powiatu 
kamiennogórskiego oraz Gminy Lubawka. 

8. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej: 
⇒ realizacja zadań pomocowych, 
⇒  rozwiązywanie problemów społecznych, 
⇒ dodatki mieszkaniowe i energetyczne za I kwartał 2016 roku. 

9. Informacja Burmistrza z zakresu realizacji umów na utrzymanie oświetlenia 
oraz konserwację urządzeń energetycznych 

10. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
a)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 

oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 
b)  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości na okres 20 lat  
c)  przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, 
d)  w sprawie zmian w Statucie Gminy Lubawka 
e)  ustalenia stawki dotacji  przedmiotowej na realizację zadań z zakresu 

zieleni gminnej, 
f)   wprowadzenia zmian w budżecie gminy Lubawka na rok 2016.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
13. Zamknięcie obrad V sesji. 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu IV sesji 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z IV sesji 
wyłożony był w biurze rady i każdy radny, przed sesją ma możliwość 
zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. Zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
12 radnych 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” głosując jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła 
protokół z IV sesji. 
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Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że do Biura Rady nie wpłynęła 
żadna interpelacja. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś pytania i uwagi. 
Radny Artur Sarzyński wnioskował o odnowienie oznakowania poziomego na 
ulicy Dworcowej w Lubawce. 
Radny Mariusz Głód wnioskował o: 
§ uporządkowanie pasu zieleni oddzielającą  jezdnię od chodnika na ulicy 

Dworcowej,  
§ wykonanie elewacji budynku szkoły nr 2 przy ul. Bocznej,  
§ zgłosił, że na skrzyżowaniu ulicy Lipowej z ulicą Kamiennogórską, 

zapadła się studzienka, 
§ powiedział, że na stadionie w Lubawce stoi woda i wnioskował o 

usprawnienie wykonanych prac odwadniających. 
Radna Iwona Dereń wnioskowała o: 
§ wykonanie oświetlenia na przejściu dla pieszych przy ulicy Dworcowej, 
§ wybudowanie placu zabaw dla dzieci przy Zespole Szkół Publicznych 

w Lubawce, 
§ przywrócenie zajęć korekcyjnych i logopedycznych w szkołach. 

Radny Artur Sarzyński zapytał w jakim terminie zostanie rozpoczęta budowa 
chodnika przy ul. Świerczewskiego w Lubawce. 
Radna Aldona Ochmańska: 
§ zapytała czy planowany jest remont drogi wojewódzkiej 

w Miszkowicach. Zgłosiła również, że przy budynku nr 107 powstały 
ubytki w jezdni i poprosiła o ich wyrównanie. 

§ podziękowała za remont budynku nr 92 w Miszkowicach oraz zapytała 
czy będzie wykonana również elewacja tego budynku. 

Radny Piotr Wiktorowski zapytał: 
§ dlaczego nie zostały wyrównane ubytki na drogach szutrowych 

w Chełmsku Śląskim, 
§ w jakim terminie pracownicy Urzędu Miasta otrzymają podwyżki, 
§ czy Starostwo zaplanowało termin przycięcia konarów drzew w okolicach 

sklepu Dino, ponieważ minął już miesiąc od zgłoszenia tej sprawy i żadne 
prace nie zostały wykonane. 

Radny Jan Włodarczyk wnioskował o wyrównanie ubytków na ulicy 
Przyjaciół Żołnierza, Mickiewicza oraz Brzozowej. 
 

Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Burmistrz Ewa Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym i poinformowała, że: 
4 kwietnia odbyło się posiedzenie Gminnej Rady Sportu i została powołana 
nowa Rada Sportu. Poinformowała też, że przewodniczącym Rady został 
Ireneusz Kordziński, wiceprzewodniczącym Artur Bodzek, a sekretarzem 
Marcin Sarzyński. 
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4-12 kwietnia odbyły się zebrania wiejskie, w których uczestniczyła 
Wiceburmistrz Bożena Kończak, dzielnicowi z Komisariatu Policji w Lubawce 
oraz inspektor Urzędu Miasta Zofia Ditterla. Podczas spotkań omawiane były 
również kwestie programu „500+”. 
6-7 kwietnia Burmistrz Miasta E. Kocemba wraz z Przewodniczącą Rady oraz 
Radnym Arturem Sarzyńskim wzięła udział w Pokazie Sprzętu Sportowego na 
Słowacji. 
11-13 kwietnia Burmistrz Miasta E. Kocemba wspólnie z Kierownikiem IGKiP 
Danutą Wiśniewską uczestniczyła w wizycie studyjnej w zakładach 
produkujących kotły na biomasę w Bawarii. Poinformowała, że taki sposób 
ogrzewania będzie wykonany w szkole w Chełmsku Śląskim. 
14 kwietnia odbyło się spotkanie z Dyrektorem GDDKiA. Tematem spotkania 
była sprawa zaawansowania budowy drogi ekspresowej S3 oraz remontu drogi 
Krajowej nr 5 od restauracji „Gruba Łycha” do skrzyżowania z ulicą 
Szymrychowską. Następnie odpowiedziała na pytanie radnego A. Sarzyńskiego 
i poinformowała, że według informacji uzyskanych z GDDKiA chodnik przy 
ulicy Świerczewskiego zostanie wybudowany do połowy października 
bieżącego roku. 
19 kwietnia odbyło się spotkanie z dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnej 
we Wrocławiu w sprawie działek wokół Zbiornika Bukówka.  
22 i 27 kwietnia uczestniczyła w spotkaniu z projektantem J. Magierą, 
kierownikiem Referatu IGKiP D. Wiśniewską, Kierownikiem Referatu 
ROŚiMRW J. Martyńską w sprawie zagospodarowania zalewu w Bukówce. 
25 kwietnia: 
§ spotkanie ze starostą Zaclerza Mirosławem Vlasak, w sprawie wyścigu 

rowerowego, 
§ Rada Budowy Stadionu w Lubawce.   

Odpowiedziała również na pytania radnego M. Głód i poinformowała, że  na 
stadionie został wymieniony element drenażu i nie powinno być już problemu 
z odprowadzeniem wody, co potwierdził inspektor nadzorujący budowę. 
Ponadto Burmistrz Miasta E. Kocemba poinformowała, że zaplanowała 
wykonanie próby działania odwodnienia przed ułożeniem trawy.   
26 kwietnia w Jaworzynie Śląskiej odbyło się spotkanie komitetu sterującego 
ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej, podczas którego omawiano: 
§ dotychczasowe projekty, które zostały już ogłoszone; 
§ kryteria, które będą podstawą do oceniany złożonych wniosków; 

Gmina Lubawka jest gotowa pod względem dokumentacji do złożenia wniosku 
na realizację budowy szkoły w Lubawce oraz na termomodernizację szkoły 
w Chełmsku Śląskim i oczekuje na moment ogłoszenia naboru wniosków. 
Poinformowała też, że w 2016 roku zostanie ogłoszony konkurs dla 
mikroprzedsiębiorstw. 
 
O godzinie 1433  na obrady przybył Radny Alfred Bagiński. 
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27 kwietnia: 
§ Burmistrz Miasta E. Kocemba spotkała się z Prezesem Miejsko-

Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Lubawce 
Henrykiem Karp, Komendantem Gminnej Ochrony Przeciwpożarowej 
Piotrem Rybakiem oraz Inspektorem UM Pawłem Mazur w sprawie 
organizacji obchodów 70-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej; 

§ odbyło się spotkanie projektantami dróg i urządzeń sanitarnych, 
w sprawie przygotowania projektu budowy sieci wod-kan przy ulicy 
Starorynkowej w Chełmsku Śląskim;  

§ Burmistrz Miasta E. Kocemba wraz z Radną Iwoną Dereń uczestniczyła 
w SZP w Chełmsku Śląskim w spotkaniu zorganizowanym w ramach 
projektu Polsko Niemieckiego pn. „Przyjaźń Bez Granic, w którym brali 
udział uczniowie z Polski i Niemiec. 

Następnie odpowiedziała na pytanie radnego J. Włodarczyka dotyczące remontu 
ulicy Mickiewicza i poinformowała, że Gmina jest na etapie zakończenia 
projektu na przebudowę ulicy Mickiewicza w Lubawce. Jednakże Gminę nie 
stać na realizację tego zadania i będzie starała się o pozyskanie zewnętrznych 
środków. 
28 kwietnia uczestniczyła w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Spółki „Sanikom”  
i poinformowała, że do wspólników Spółki zostało przyjęte Miasto i Gmina 
Lwówek Śląski. 
Poinformowała również, że: 
§ od dnia 27 kwietnia bieżącego roku każdy pracownik Urzędu Miasta 

posiada indywidualny numer telefonu, 
§ Gmina Lubawka została zaproszona przez Burmistrza  Jaworzyny Śląskiej 

do wzięcia udziału w charytatywnym turnieju piłki nożnej „Grajmy dla 
Mikołaja”. 

Radny P. Wiktorowski zapytał  z jakiego powodu planowana jest  
modernizacja kotłowni w szkole w Chełmsku Śląskim i czy pelet będzie 
paliwem tańszym od stosowanego obecnie ekogroszku.  
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że opracowany projekt budowlany dla 
ZSP w Chełmsku Śląskim zawiera informacje, że dla uzyskania kryterium 
niezbędnych do ubiegania się o środki z efektywności, wskaźniki muszą być tak 
dobrane aby spełniały wymogi energii „zielonej”.  
 

Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Włodarczyk poinformował, że 
w dniu 15 kwietnia 2016 roku odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 
Tematem kontroli były wydatki Gminy na zimowe utrzymanie dróg i chodników 
w Gminie Lubawka. 
W Komisji wziął udział Inspektor Urzędu Miasta Stanisław Wójcik, który 
przedstawił informację dotyczą realizacji umów z zakresu zimowego utrzymania 
dróg na terenie gminy Lubawka w sezonie 2015/2016. 
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Komisja  po zapoznaniu się z przedstawianą informacją przez Inspektora UM 
S. Wójcika z zakresu zimowego utrzymania dróg na terenie gminy Lubawka 
w sezonie 2015/2016 nie stwierdza zaniedbań. 
 

Ad. 7. Powiatowy Urząd Pracy w Kamiennej Górze – informacja na temat 
problematyki dotyczącej bezrobocia oraz zatrudnienie na terenie powiatu 
kamiennogórskiego oraz Gminy Lubawka   
 

Wicedyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kamiennej Górze przedstawił 
„Podstawowe  informacje o sytuacji na rynku pracy w powiecie 
kamiennogórskim wg stanu na dzień 31 stycznia 2016 roku”(załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu) i mi.in poinformował, że na koniec marca 2016 roku 
liczba zarejestrowanych bezrobotnych w powiecie kamiennogórskim wyniosła 
1835 w tym 405 bezrobotnych z Gminy Lubawka. Na aktywację zawodową 
osób bezrobotnych PUP w Kamiennej Górze w 2016 roku dysponuje kwotą 
7 290 700 PLN, w tym w ramach: 
§ przyznanych środków powiatowi wg tzw. „algorytmu” – 3 035 966 PLN, 
§ Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego dla 

osób powyżej trzydziestego roku życia – 1 679 646 PLN, 
§ Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwoju dla osób do 

trzydziestego roku życia 1 835 389 PLN, 
§ refundacji części kosztów zatrudnienia osób do trzydziestego roku życia – 

739 700 PLN. 
Dodatkowo PUP pozyskał 177 000 PLN w ramach Krajowego Funduszy 
Szkoleniowego dla pracodawców na kształcenie ustawiczne pracowników. 
Ponadto w ramach programów aktywizacji osób bezrobotnych w 2016 roku PUP 
ogłosił nabory wniosków na dotację na rozpoczęcie działalności gospodarczej 
dla osób bezrobotnych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego praz 
dla pracodawców na utworzenie dodatkowych miejsc pracy. 
Przerwa od godziny 1505  do godziny 1515. 
 

Ad. 8. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej: 
⇒ realizacja zadań pomocowych, 
⇒ rozwiązywanie problemów społecznych, 
⇒ dodatki mieszkaniowe i energetyczne za I kwartał 2016 roku. 

Kierownik MGOPS Alina Lewandowska przedstawiła: 
§ Ocenę zasobów Pomocy Społecznej (załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu), 
§ Raport za rok 2015 z realizacji strategii rozwiązywania problemów 

społecznych dla Gminy Lubawka na lata 2014-1020 (załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu), 

§ Sprawozdanie rzeczowo – finansowe z działalności MGOPS w Lubawce 
za 2015 rok (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu), 

§ Informację z realizacji zadania przez Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy 
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w Lubawce dotyczącego dodatków mieszkaniowych i energetycznych 
(załącznik nr 7 do niniejszego protokołu), 

Radny A. Sarzyński wnioskował o zastanowienie się nad utworzeniem Domu 
Pomocy Społecznej na terenie Gminy Lubawka. 
Kierownik MGOPS A. Lewandowska powiedziała, że Domy Pomocy 
Społecznej są określone typami i dlatego należy  się zorientować czy jest 
możliwe pozyskanie dotacji na wybudowanie takiego Domu. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące złożonej informacji na temat oceny zasobów pomocy społecznej. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” ocenę zasobów pomocy 
społecznej  zaopiniowały pozytywnie - jednogłośnie. 
 

Ad. 9. Informacja Burmistrza z zakresu realizacji umów na utrzymanie 
oświetlenia oraz konserwację urządzeń energetycznych. 
Inspektor UM Stanisław Wójcik przedstawił informację na temat zakresu 
realizacji umów na utrzymanie oświetlenia oraz konserwacji urządzeń 
energetycznych (załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Poinformował, m.in., 
że na terenie Gminy, każda miejscowość posiada oświetlenie uliczne, stan 
techniczny oświetlenia można określić jako dobry.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała dlaczego stawka za konserwację 
oświetlenia ulicznego pobieranego przez Turon jest wyższa stawki pobieranej 
przez  Przedsiębiorstwo Usługowe „CZE-CZOT” w Lubawce.   
Inspektor UM S. Wójcik odpowiedział, że umowa podpisana z Turonem na 
konserwacje oświetlenia ulicznego obejmuje obszar wiejski i lampy 
zainstalowane są na słupach dzierżawionych od Turonu. Dlatego do kosztów 
konserwacji oświetlenia wliczana jest również opłata z tytułu dzierżawy słupów. 
Natomiast w Chełmsku Śląskim i Lubawce oświetlenie znajduje się na słupach 
Gminy i w cenę wykonywanej usługi nie wlicza się kosztów z dzierżawy 
słupów. 
Radny M. Głód powiedział, że mieszkańcy ulicy Lipowej są zainteresowani 
partycypacją w kosztach wykonania oświetlenia ulicznego. Wnioskował 
o wykonanie dokumentacji na oświetlenie ulicy Lipowej. 
Inspektor UM S. Wójcik odpowiedział, że łączniki dróg od ulicy Lipowej 
wymagają doświetlenia, co najmniej po dwa punkty świetlne. 
Radna A. Ochmańska zapytała w jakim terminie planowane jest wykonanie 
oświetlenia od byłych zakładów „Gambit” do zalewu w Miszkowicach i czy 
Gmina planuje wymianę obecnego oświetlenia na oświetlenie ledowe.  
Inspektor S. Wójcik odpowiedział, że na budowę nowego oświetlenia należy  
wykonać projekt i zabezpieczyć środki w budżecie Gminy. Natomiast wymiana 
obecnego oświetlenia na ledowe jest realizowana sukcesywnie poprzez 
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stosowanie takich lamp w nowo budowanych oświetleniach ulicznych 
i wymianie uszkodzonych lamp oświetleniowych. Wymiana pozostałych lamp 
na ledowe będzie możliwa po zabezpieczeniu przez Radę Gminy środków na ten 
cel.  
Radny A. Bagiński wnioskował o wykonanie kompleksowego oświetlenia we 
wszystkich miejscowościach. 
Inspektor S. Wójcik odpowiedział, że kompleksowa wymiana oświetlenia na 
ledowe była by dobrą inwestycją ale obecnie Gmina nie ma zaplanowanych 
środków na wymianę lamp.  
 

Ad. 10. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
a)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 

oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość  
Kierownik Referatu ROŚiMRW Jowita Martyńska odczytał treść uchwały 
(załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie - jednogłośnie. 

b)  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości na okres 20 lat 

Kierownik Referatu ROŚiMRW Jowita Martyńska odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie - jednogłośnie. 

c)   przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego 

Kierownik Referatu IGKiP D. Wiśniewska odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 członków komisji, 13 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie – jednogłośnie. 

d)   zmian w Statucie Gminy Lubawka 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu). 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 9 głosami „za”, przy 2 głosach 
„przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących” projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie. 

e)   ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na realizację zadań z zakresu 
zieleni gminnej 

Skarbnik Gminy Monika Stanek-Gamoń odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 13  do niniejszego protokołu).  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są pytania lub uwagi 
dotyczące projektu uchwały.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymującym” projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie - jednogłośnie 

f)   wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2016. 
Skarbnik Gminy Monika Stanek-Gamoń odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 14  do niniejszego protokołu).  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytał czy są pytania lub uwagi dotyczące 
projektu uchwały.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada głosując jawnie przez 
podniesienie ręki w obecności 13 radnych, 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie – jednogłośnie 
 

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała: 
Radnemu A. Sarzyńskiemu  w sprawie odnowienie oznakowania poziomego 
na ulicy Dworcowej, Radnej I. Dereń w sprawie wykonanie oświetlenia na 
przejściu dla pieszych przy ulicy Dworcowej, Radnemu M. Głód  w sprawie 
uporządkowania pasa zieleni i powiedziała, że ulica Dworcowa jest drogą 
krajową i na temat usterek występujących po remoncie ulicy rozmawiała 
z Dyrektorem GDDKiA. Inspektor UM S. Wójcik zapisze przedmiotową sprawę 
i wyjaśni z Rejonem, a wykonawca w ramach gwarancji usunie powstałe 
usterki. 
Radnemu M. Głód odpowiedziała, że w miesiącu maju planuje spotkanie 
z dyrektorami placówek oświatowych m.in. na temat poprawienia tylko elewacji 
budynku Przedszkola przy ulicy Dworcowej, ponieważ przedmiotowy budynek 
został zgłoszony do Aglomeracji Wałbrzyskiej do kompleksowego remontu. 
Prace zostaną zaplanowane na okres wakacyjny i Gmina we własnym zakresie 
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zamierza wykonać częściowy remont elewacji budynku Przedszkola i Szkoły 
przy ulicy Bocznej w Lubawce. Poinformowała też, że na bieżąco śledzi 
możliwość pozyskania środków zewnętrznych na wykonanie oświetlenia 
ledowego w całej Gminie oraz na budowę nowego parterowego przedszkola 
przy ulicy Dworcowej w Lubawce. 
Radnej I. Dereń odpowiedziała, że Dyrektor ZSP w Lubawce, który jest 
zarządcą szkoły powinien starać się o pozyskanie zewnętrznych środków na 
wykonanie tego typu zadań. Jeżeli wystarczy środków na wykonanie placu 
zabaw przy okazji rozbudowy szkoły przy ulicy Mickiewicza to Gmina wykona 
plac zabaw dla dzieci. 
Radnej A. Ochmańskiej odpowiedziała, że droga w Miszkowicach jest drogą 
wojewódzką i w sprawie remontu tej drogi Gmina zwróci się do zarządcy drogi.  
Radnemu P. Wiktorowskiemu odpowiedziała, że: 
§ Gmina jest na etapie ogłaszania zapytania ofertowego na remonty dróg 

gminnych i zamierza zaplanowane remonty dróg zlecić jednemu 
wykonawcy. Natomiast wyrównywanie ubytków kamieniem w drogach 
szutrowych nie przynosi oczekiwanych efektów i Gmina zamierza 
wyrównać nawierzchnię dróg inną technologią. 

§ w budżecie Gminy oraz jednostek organizacyjnych zaplanowano środki 
na regulację płac pracowników. Po przeprowadzeniu rozmów 
z kierownikami jednostek oraz po przeanalizowaniu płac pracowników 
Urzędu Miasta planuje przymierzyć się do regulacji lub podwyżek płac .  

Radnemu J. Włodarczykowi odpowiedziała, że w bieżącym roku planuje 
wykonać projekt na remont ulicy Przyjaciół Żołnierza, a w przyszłym roku 
należy rozpocząć starania o pozyskanie zewnętrznych środków na wykonanie 
tego zadania. Natomiast   nawierzchnia ulicy Brzozowej zostanie poprawiona  
w bieżącym roku ale tylko w ramach posiadanych środków.    
Radnej I. Dereń odpowiedziała na pytanie dotyczące logopedii i zajęć 
korekcyjnych i powiedziała, że zajęcia korekcyjne nie są w programie ramowym 
nauczania i Gmina nie posiada środków na takie zajęcia. Natomiast zajęcia 
logopedyczne były i są nadal ujęte w arkuszu organizacyjnym. Również Gmina 
wraz z Kierownikiem MGOPS A. Lewandowską wygospodarowała środki na 
dziewięć dodatkowych godzin zajęć logopedycznych, które prowadzone są 
w szkołach znajdujących się na terenie Gminy. Ponadto poinformowała, że 
zajęcia logopedyczne to zadanie samorządu powiatowego i jest realizowane 
przez Poradnię Psychiczno-Padagodiczną w Kamiennej Górze.  
Następnie Burmistrz Miasta E. Kocemba poinformowała, że w okresie od 
30 marca do 27 kwietnia 2016 roku wydała piętnaście zarządzeń. Cztery 
zarządzenia dotyczyły m.in. zmiany i wykonania budżetu, trzy sprzedaży lokali, 
sześć zarządzeń dotyczyło spraw z referatu OELiUSC oraz dwa z referatu 
IGKiP, które odnosiły się do najmu lokalu użytkowego oraz likwidacji części 
drogi wewnętrznej. 
Radna I. Dereń powiedziała, że wcześniej zajęcia z gimnastyki korekcyjnej 
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i logopedii nie było umieszczone w arkuszu organizacyjnym, a jednak były 
prowadzone przez szkoły. 
Burmistrz Miasta E. Kocemba odpowiedziała, że w Gminie jest wiele potrzeb 
na realizację, których niezbędne są środki np.: remonty dróg, budowa i wymiana 
oświetlenia ulicznego, przygotowanie miejsc do aktywnego wypoczynku. 
Obecnie Gmina nie posiada środków na realizację wszystkich zadań i dlatego 
nie ma możliwości finansowania większej liczby godzin z logopedii 
i gimnastyki korekcyjnej. 
Ponadto poinformowała, że Gmina Lubawka otrzymała z Funduszu Pomocy 
Rozwoju  150 000 PLN na zakończenie budowy małej skoczni i wieży 
sędziowskiej. 
Kierownik ZGM Ireneusz Kordziński odpowiedział na pytanie radnej 
A. Ochmańskiej i poinformował, że remont elewacji budynku nr 92 
w Miszkowicach zostanie wykonany w przyszłym roku o ile środki finansowe 
pozwolą na realizację tego zadania.   
Radny Powiatowy Jan Orzechowski odpowiedział na pytanie radnego 
P. Wiktorowskiego i poinformował, że sprawa przeglądu drzew oraz ich 
przycięcia w okolicach sklepu „Dino” w Chełmsku Śląskim zostanie 
najprawdopodobniej załatwiona w przyszłym tygodniu, ponieważ Starostwo 
zarządza 207 km dróg i prace wykonuje sukcesywnie. Ponadto Starostwo 
zaplanowało cząstkowe remonty dróg i w pierwszej kolejności zostanie 
wyremontowana Aleja Wojska Polskiego w Kamiennej Górze, a następnie 
odcinek drogi  Lubawka-Chełmsko Śląskie. 
Burmistrz Miasta E. Kocemba zwróciła się z prośbą do radnego powiatowego 
J. Orzechowskiego o wyrównanie ubytków na drodze do Lipienicy. 
Radny Powiatowy J. Orzechowski odpowiedział, że Starostwo Powiatowe 
wyłoniło już dodatkowego wykonawcę na remont dróg powiatowych 
i planowane remontu zostaną wykonane w krótszym terminie. 
Radny M. Głód powiedział, że na ostatniej sesji pytał czy w ramach gwarancji 
na remont ulicy Celnej wykonawca usunie usterki na łączeniach starej 
nawierzchni z nową, ponieważ obecny stan techniczny wymaga wykonania 
poprawek. 
Inspektor UM S. Wójcik odpowiedział, że w miesiącu maju odbędzie się 
przegląd gwarancyjny ulicy Celnej i usterki wykonawca usunie w ramach 
gwarancji. 
 

Ad.13.Sprawy różne, wolne wnioski i informacje 
Radny M. Szota wnioskował o ułożenie chodnika do budynku Przedszkola 
położonego przy ulicy Dworcowej.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło powiedziała, że sprawę zniszczenia 
i zabrudzenia elewacji budynków przy ulicy Wodnej zgłaszała już kilka razy 
i zapytała  Kierownika ZGM I. Kordzińskiego na jakim etapie załatwiania jest 
sprawa odnowienia  i zabezpieczenia elewacji przed dalszą dewastacją.   
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Kierownik ZGM I. Kordziński odpowiedział, że sprawa zniszczenia elewacji 
została zgłoszona do Zarządu GDDKiA, celem wyrażenia zgody na montaż 
ekranów.   
 

Ad. 14. Zamknięcie obrad V sesji 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady V sesji o godz. 1720. 

 
 
 
Protokołowała i protokół sporządziła: 
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